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...a už je tu zas...
Aj takto niekedy reagujeme na udalosti či osoby. A tak tu máme 
začiatok ďalšieho roku. Zas. Keď som ako dieťa chcel byť hore 
na Silvestra do polnoci, tak si pamätám, že jeden rok som to vy-
držal do 23:35 – a ďalej už bolo ráno. Ďalší rok som to už zvládol. 
A tak sa nám v podstatných i nepodstatných veciach podarilo pre-
jsť z jedného roku do ďalšieho. To nám „klasicky“ akosi dáva dve 
otázky: Aký bol ten predchádzajúci? Aký bude ďalší rok? Uplynulý 
rok bol navonok rokom udalostí, ktoré sa dotýkali našej farnosti 
v rôznych rozmeroch. A možno nás chcú aj niečo naučiť do toho 
ďalšieho. 
Jednou z udalostí bola Noc kostolov. Príprava bola niekoľkomesač-
ná a zapojili sa do nej desiatky ľudí z našej farnosti. Pri všetkých 
problémoch, ktoré prináša organizácia takéhoto podujatia, bola 
táto akcia príkladom možnej spolupráce ľudí v našej farnosti, ak-
tívneho zapojenia a oslovenia. 
Ďalšou farskou aktivitou boli Smolenické farské dni. Pôvodná myš-
lienka tohto podujatia bolo vytváranie spoločenstva, hľadanie ciest 
k sebe navzájom a aj k iným, pre ktorých je farnosť vzdialená, hoci 
sú pokrstení alebo niektorí aj nie sú. Tento cieľ ťažko dosiahneme, 
ak nebudeme dôsledne dbať na ohľaduplnosť a lásku k blížnemu. 
Pri farských dňoch  bolo možno vnímať okrem navonok peknej 
akcie aj viaceré negatíva a nedostatky v medziľudských vzťahoch. 
Chcem veriť, že všetci sa učíme a že ďalší ročník farských dní 
bude lepší.
Taktiež by som chcel vyzvať a poprosiť všetkých, ktorí sú akýmkoľ-
vek spôsobom zapojení do liturgie, počnúc kostolníkmi, organista-
mi, spevákmi, cez miništrantov, tých čo upratujú, predmodlievajú, 
aby aj naďalej vykonávali služby pre chrám, pre farnosť, pre Cirkev 
a aby to aj vykonávali s týmto úmyslom. Mnohí z týchto ľudí sú ob-
divuhodní kvôli ich vytrvalosti a spoľahlivosti. Bolo by dobre, ak by 
sa našli aj ďalší, nové posily, či už sa to týka lektorov, miništrantov, 
tých čo upratujú alebo aj spevákov.
Hudba a spev v liturgii nemá len kultúrny význam. Takisto nie je 
sám o sebe prvoradý. Ak by to nebolo inak možné, nemusí hrať 
ani organ, ani spievať veriaci. Cieľom hudby a spevu v liturgii je 
oslava Boha a posvätenie veriacich (Sacrosanctum concilium – 2. 
Vatikánsky koncil). Vďaka Bohu u nás máme zatiaľ aj organistov 
aj spevákov a to veľmi talentovaných. Napriek tomu sa neraz sta-
lo, že pri dôležitých sviatkoch nespieval spevokol. Bolo by dobré, 
ak by vzhľadom na možnosti, ktoré máme, spevokol plnil úlohu 
chrámového zboru prispievajúceho k skrášleniu liturgie. Dôležitá 
je vždy vzájomná dohoda. 
Poslednou udalosťou, ktorú by som chcel spomenúť, bola mod-
litba za školu - a potom za farnosť. A myslím si, že práve rozmer 
modlitby, rozmer Božej blízkosti a života s Ním nám chýba.
Keď chceme, dokážeme urobiť niečo pekné, môže to mať ohlas, 
úspech...ale keď to nerobíme s Kristom, tak je s našim kresťan-
stvom asi niečo v neporiadku a výsledok bude v konečnom dô-
sledku veľmi pochybný. Na druhej strane robiť čokoľvek aj malé 
s Kristom má večnú hodnotu.
A práve vianočné obdobie je o malom Dieťati, v ktoré nám má čo 
povedať do ďalšieho roku i do celého nášho života.

Patrik Bacigál
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Erb dekanátu Smolenice
V hlavičke našich farských novín sme doplnili erb. Čo vy-
jadruje, sa dozvedáme z heraldického popisu Dr. Ladisla-
va Vrteľa, hlavného štátneho radcu a herolda Slovenska 
z Heraldického registra Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky: 
Dekanát Smolenice
(Gotický kostol Narodenia Panny Márie, doložený v rokoch 
1291 – 1346 tiež vo veľkom registri, zostavenom pápež-
skými kolektormi o zaplatených desiatkoch, ktoré pápež-
ská kúria v Avignone predpísala užívateľom cirkevných 
benefícií v Uhorsku.)
V zelenom štíte zlatými striebroplodými vavrínovými ra-
tolesťami ovenčená strieborná, zlatom prepásaná ľalia; v 
horných rohoch štítu po jednej zlatej sedemhrotej hviezde. 
Nad štítom sa vznáša čierny kňazský klobúk na každej 
strane s dvoma strapcami na čiernej šnúre. 
Ľalia – symbol čistoty (floc campi).
Ratolesti – mladosť, zrodenie.
Sedemcípa hviezda – symbol Panny Márie.

Farská kaviareň o Shelui 
Pozývame vás na Farskú kaviareň, v nedeľu 8. januá-
ra 2012 o 15.00 hod. na fare, kde sa môžete stretnúť 
s našou farníčkou Emíliou, ktorá sa vrátila z Tanzánie 
zo Shelui, kde postavili aj vďaka vaším príspevkom a 
pomoci materskú školu.

red

Foto Emília Bihariová
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Otec Juraj, vieme, že pochádzate z Oravy 
(Oravskej Polhory﴿ - z ôsmich detí. Môže-
te nám priblížiť svoje detstvo, aké to bolo 
vo vašej rodine? Motivovala vás rodina 
nejakým spôsobom ku kňazstvu? 
Žil som v početnej rodine, so súrodencami 
a rodičmi, ktorí taktiež pochádzali z počet-
ných rodín. Celá dedina tvorila veľké súdržné 
spoločenstvo a vedelo sa o všetkom. Takže, 
keď som niečo vyviedol, vedela to celá de-
dina. Rodičia ma ani nemuseli potrestať, 
pretože som sa hanbil. Viera bola niečím 
samozrejmým. Ľudia vtedy statočne trpe-
li pre vieru pre skrývanie kňazov. Vždy ma 
však dojímala chlapská zbožnosť a chlap-
ské prežívanie viery spojené práve s týmto 
svedectvom utrpenia. Veľa som sa rozprával 
s rodičmi, so strýkami a s celou širokou rodinou. Počas zá-
kladnej vojenskej služby som sa modlil za povolanie a Božiu 
vôľu, pretože pred ukončením gymnázia som myšlienku na 
kňazstvo odmietal. Do seminára som sa dostal na druhý krát, 
nakoľko doba bola vtedy zložitá. 
Zaujalo nás, keď ste spomenuli, že vás dojímala chlap-
ská zbožnosť. Čo si myslíte, že je dôležité pre dnešných 
mužov v súčasnej kríze mužskej identity a v kríze rodiny 
vôbec?
V prvom rade je dôležité, aby každá rodina mala otca... ak to 
z rôznych príčin nie je možné, je dobré, ak toto miesto nahradí  
iný muž  z rodiny napr. dedko, krstný otec, strýko a pod. Mu-
žovi treba dať nejakú úlohu, ktorá prináleží iba jemu, potvrdiť 
jeho identitu pri spoločných akciách v rodine, v spoločenstve, 
v Cirkvi... aby muži – otcovia dostali svoje miesto, pretože -  
a to si musíme priznať – je kríza otcovskej identity. Tak ako 
má svoje miesto kňaz vo farnosti, tak má otec svoje miesto 
v rodine, ale aj v spoločnosti. V minulosti tomu nebolo inak, 
ani chlapi neboli vtedy lepší... zastávali však všetky chlapské 
(fyzicky náročné﴿ práce a to bolo ich miesto, ktoré patrilo a pri-
náležalo len im. A na dnešnú potrebu úlohy otca a muža by 
mali myslieť aj ženy.

Dočítali sme sa, že 31.10.2011 Vám po-
čas sv. omše vo Vašom rodisku bola 
osobne z rúk krakovského arcibiskupa 
Mons. Stanislawa Dziwisza odovzdaná 
relikvia blahoslaveného Jána Pavla II. 
pre rozhlasovú  kaplnku rádia Lumen. 
Čo pre vás resp. celé rádio Lumen také-
to niečo znamená?
V období  zvolenia Jána Pavla II. som bol 
mladým dospievajúcim človekom, ktorý sa 
rozhodoval, čo a ako ďalej. Bolo to obdo-
bie, kedy viera bola prenasledovaná, mladí 
sa báli prejavovať, báli sa o budúcnosť...a 
novozvolený pápež bol nádejou, „otvára-
čom“ cesty aj pri mojich myšlienkach o bu-
dúcom povolaní. Odkaz bl. Jána Pavla II.: 
„Venujte sa človeku a posilňujte v ňom to 

Božie, čo v ňom odumiera, trpí a vtedy v ňom nájdete Boha!“ 
sa snažíme zachovávať v našom rádiu, aby sme sa stávali ná-
strojom v Božích rukách v službe druhým. 
Bl. Ján Pavol II. bol apoštolom Božieho milosrdenstva, sväto-
rečil sestru Faustínu Kowalskú, zaviedol úctu k Božiemu Milo-
srdenstvu, ktoré tak dnešný človek potrebuje, aby aj sám sebe 
odpustil. Milosrdenstvo prináša pokoj. Takže keď to zhrniem, je 
to pre nás obrovská posila a zároveň česť. 
Čo by ste odkázali našim čitateľom a zároveň posluchá-
čom vášho resp. nášho rádia Lumen?
To ste dobre povedali... želám si, aby to bolo naše spoločné 
rádio, ktoré smeruje ku Kristovi. Aby sme boli ako jedna rodina, 
ktorá chce dobre pre svojich členov, aby sme si uvedomili, že 
patríme k sebe, tvoríme jedno spoločenstvo, skrátka aby sme 
si radostne obhájili, že je naše rádio, naše náboženstvo, naše 
spoločenstvo, naša farnosť... a spoločne povedať „Otče náš.“!

Ďakujeme za rozhovor a želáme veľa spokojných posluchá-
čov!

Mirka Gregušová, Dária Jajcayová
foto http://www.lumen.sk/my-man.php  

Juraj Spuchľák, generálny riaditeľ Rádia LUMEN na návšteve 
Dňa 3.12. 2011 prijal pozvanie do našej farnosti generálny riaditeľ rádia Lumen Doc. ThDr. Juraj 
Spuchľák, PhD.  Pri sv. omši v homílii pripomenul, že „každé dielo služby pre druhých je oslavou 
Boha. A aby sme Boha dokázali prijať do svojho srdca, musíme činiť pokánie a mať čisté 
a otvorené srdce.“  Pri tejto príležitosti sme ho oslovili aj my a položili sme mu pár otázok. 

Neba kus mám...
Návšteva generálneho ria-
diteľa rádia LUMEN  Juraja 
Spuchľáka v našej farnosti 
bola spojená aj s požeh-
naním a prezentáciou 
CD Neba kus mám, ktoré 
vydal náš farník, spevák 
Ing. Matúš Dobšovič, PhD., 
známy aj ako zbormajster 
speváckeho zboru Myste-
rium Cantus. Na CD spie-
va spolu so svojimi dcéra-
mi Eliškou, Emanuelou a 
Eleonórou. Na CD sa na-
chádzajú piesne rôznych 
žánrov. Matúšovi k vydaniu 
blahoželáme! 
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Všimol som si, že naša slovenčina obsahuje 
množstvo archaizmov, vulgarizmov, čechiz-
mov a ďalších -izmov. Navrhujem zaviesť aj 
pojem koktaizmus. Sú to slová, ktoré vznikli 
koktaním a pritom im rozumieme aj bez kok-
tania. Je ich spústa: mama, tata, tamtam, 
bonbón, kankán. Určite by sme rozumeli aj 
slovám ma, ta, tam, bon, kan. Uvediem nie-
koľko príkladov: memento - mento,  feferónka 
– ferónka, kukurica – kurica,šošovica – šovi-
ca, kikiríkať – kiríkať, papamobil -  pamobil,  
pupuš – puš, paparazzi -  parazzi, tatami – 
tami, mimika -  mika.
Uvediem krátky príbeh, kde sa vyskytujú kok-
taizmy a preto zbytočne rozširujeme text. Prí-
beh môže vyzerať aj takto: 
Bolo neskoré poludnie. Kučka sedela na 
hromade pola nedaľeko hotela Boty. Jeho 

vestibul zdobil portrét Garina. Plachý bor ča-
kal na zotmenie, verička trhala šišky. Píška 
kŕmila mláďatá.  Paláš v derónke sledoval 
teliaci sa vzduch. V hoteli spievali Mas & 
Pas. Medzi hosťami bola aj Lobrigida.
Alebo trocha exotiky: 
V pralese voňala sanka. Bzukot muchy tse 
rušil pokoj. V diaľke sa leskla hladina jazera 
Ticaca.  
Pagáj kadu  lietal z kosovníkov na anásov-
níky. Bolo počuť tamy Šónov aj Liputánov. 
Bari v tejto oblasti už vyhynuli. 
V týchto dvoch ukážkach, ktorým ste určite 
rozumeli som ušetril 53 písmen, čo by bolo 
pri 20 000 výtlačkoch úspora niekoľko ton pa-
piera. A o to mi ide.  

Bobo, zvaný Bo 
(Bohumil Holúbek)

„Jazykové“ okienko
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Svätená voda
Svätená voda je voda požeh-
naná na náboženské účely. 
V kostoloch sa nachádza-
jú sväteničky, v ktorých je 
svätená voda a keď prí-
deme do kostola sa ňou 
prežehnávame. Môžeme 
ju mať aj doma. 
Svätenej vode by sme ne-
mali pripisovať magické účin-
ky, aby sa naša viera nestala 
poverou. Znamená to, že sväte-
ná voda je dar, ktorý sme dostali, aby n á m 
pomáhal žiť v Božej milosti. Ak by sme žili v hriechoch a 
mysleli si, že stačí mať doma zásoby svätenej vody a bude 
nás chrániť od všetkého zlého, tak by to už bola povera, ba 
aj opovážlivé spoliehanie sa na Božiu milosť. Svätená voda 
nenahrádza sviatosť zmierenia. 
Voda nás sprevádza od začiatku nášho života. Plod sa vyvíja 
vo vode, potrebujeme vodu, aby sme mohli žiť. Boh  používa 
prirodzené prostriedky a povyšuje ich na nadprirodzené. Pri-
pomína nám to našu ľudskú prirodzenosť, ktorá je povolaná 
k svätosti a životu s Bohom. Dary Božej milosti sa tak pre 
nás stávajú dobre dostupnými. 
Pre ich jednoduchosť by sme ich však nemali ani podceňo-
vať. Sú to znamenia, ktoré nám hovoria o duchovných sku-
točnostiach, sprostredkovávajú nám ich.
Voda očisťuje. Na prirodzenej rovine nám to je jasné a zjav-
né. Na duchovnej rovine nás očisťuje pri krste. Sila, ktorú 
dáva Boh sväteninám je použitá pri vysluhovaní sviatosti. 
V snahe byť blízko Bohu, by malo byť pre nás samozrejmé 
využívať všetky dostupné prostriedky, ktoré nám v tom po-
máhajú. Svätená voda je jeden z nich. 

Znamenie kríža
Prvých kresťanov sprevádzalo z n a -
menie kríža veľmi intenzívne. 
Mali na pamäti, že ide o kon-
krétne gesto, vyjadrenie 
viery v Ježiša Krista, kto-
rého smrť na kríži si bez-
prostredne pamätali. 
Prežehnanie má via-
cero podôb. Môže to 
byť veľký kríž, akým 
sme zvyknutý sa naj-
častejšie prežehná-
vať alebo malý krížik, 
ktorým sa značíme 
pred čítaním evanje-
lia na čele, ústach a 
srdci. V prežehnaní 
sa spája Kristov kríž 
a najsvätejšia Troji-
ca. Gesto prežehna-
nia sprevádzajú slo-
vá vyznania viery v 
Najsvätejšiu Trojicu. 
Krížom vzývame 
Najsvätejšiu Trojicu, 
vyjadrujeme dôveru v 
Božiu ochranu a prosí-
me o požehnanie toho, 
čo robíme. 
(Podľa KKC, Youkath, 
a Scott Hahn: Znameni-
tý život spracovala Ivana 
Štibraná.)

Najskôr 
dvíhame ruku k 

čelu so slovami: „V 
mene Otca,“ čím nazna-

čujeme, že Otec je prvá oso-
ba Najsvätejšej Trojice. Z neho 

pochádza Syn a zostupuje Duch 
Svätý. Potom pri slovách „i Syna“ 
sa ruka skláňa k hrudi , čím vyjad-
rujeme, že Syn je od Otca, ktorý ho 

poslal do lona Panny. Potom sa ruka 
prenesie od ľavého ramena k pravému, 
pričom hovoríme „i Ducha Svätého“, 

čo znamená, že Duch Svätý ako tretia 
božská osoba vychádza od Otca i Syna, 
že je láska, ktorá oboch zjednocuje, a 

že my skrze jeho  milosť máme účasť na 
ovocí tohto vzťahu. Znamením kríža 
teda v krátkosti vyjadrujeme svoju 
vieru v tri veľké tajomstvá: Naj-
svätejšiu trojicu, umučenie Krista 

a odpustenie hriechov, ktorým 
prechádzame z ľavej strany 
prekliatia na pravú stranu 

požehnania.
(Sv. František Saleský, 

The standard of the 
Cross, 3,1)

Svätá Terézia hovorí, 
že „niet lepšieho prostried-
ku na zahnanie diabla ako 
svätená voda, ktorá mu aj 

zabráni vrátiť sa.“ 
(Život 31, 4)

BLAHOŽELÁME!
Vdp. Miloslav Mrva oslávil 75. narodeniny! V našej farnosti pôsobil krásnych 17 rokov. 
Dodnes s láskou spomíname na čas strávený pri spoločných stretnutiach s mládežou, staršími, 
s rodinami, s rozličnými skupinami veriacich. Máme na pamäti mnohé duchovné poučenia a 
rady! Dôstojný pán, želáme Vám veľa síl, optimizmu a odovzdanosti na ceste k Bohu! O pomoc 
vzývame aj nebeskú Matku Máriu, anjelov a svätých!

Krásnych 90 rokov sa dožila naša farníčka pani Anna Gregušová! Želáme Vám veľa zdra-
via, radosti prežitej s rodinou, Božie požehnanie a pomoc do ďalšieho života!

Všetko najlepšie, zdravie, šťastie, lásku a pokoj v duši želáme pani  Ing. Eve Hajičkovej, 
ktorá oslávila 50. narodeniny! Zároveň ďakujeme za pomoc pri rôznych farských aktivitách, Noc 
kostolov, spevokol, farské kaviarne, farské dni. Evka, veríme že si zachováš tento aktívny vzťah 
k farnosti a Cirkvi aj naďalej a budeš v nich nachádzať zmysel a naplnenie!

Blahoželáme našej novej členke redakčnej rady, Mgr. Ivane Janáčkovej k 30. narodeni-
nám! Vykonáva službu lektorky vo farskom kostole, venuje sa histórii, taktiež sa zúčastňovala 
mnohých aktivít pre deti a mládež. Iva, Želáme Ti veľa dobrých nápadov, ktoré Ti umožnia čo 
najlepšie využiť svoj talent pre dobro ostatných a svoje posvätenie! 

Mgr. Emília Bihariová oslávila 30. narodeniny! Počas minulého roka sme mali možnosť 
sledovať jej dobrovoľnícko-misijnú činnosť v Tanzánii v Shelui, kde vyrástla postupne škôlka 
pre deti. Ema bola taktiež aktívnou členkou detských a mládežníckych spoločenstiev v našej 
farnosti. Nech Ťa aj naďalej sprevádza pomoc a ochrana Panny Márie, aby si napredovala na 
ceste k Bohu!

red 

Ty, Pane, žehnáš spravodlivého, ako štítom venčíš  ho svojou priazňou. Ž 5,13
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17.   medzinárodné fórum mla-
dých v Nitre

ON JE ŽIVÝ
3. - 5. februára 2012

Organizuje komunita Emanuel
 Bližšie informácie na 
www.onjezivy.sk

Z programu:
Piatok 3. 2. 2012:
17.00 Sv. omša
18.30 Koncert kapela Peter 
Milenki Band
20.00 Koncert kapela S2G 
Band
Sobota 4. 2. 2012:
9.45 „Buďte pripravení zdô-
vodniť nádej ktorá je vo vás.“ 
10.30 Adorácia
11.30 Slávenie Eucharistie
15.00 „Lindajshow“ - zábavný 
program
16.30 Križovatky
19.30 Večer milosrdenstva
Nedeľa 5. 2. 2012
11.00 Adorácia
11.30 Slávenie Eucharistie
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Viete, že Traja králi:
- O troch kráľoch sa píše vo Sv. písme ako o mudrcoch, ktorí 
prichádzajú od východu. Pochádzali možno z Perzie alebo 
z Médie, možno z Chaldejska alebo z Arábie. Takisto dary- zlato, 
kadidlo a myrha by naznačovali, že tajomní mužovia prišli z južnej 
Arábie, kde sa tieto vzácne veci vyskytovali. 
- Používali ešte väčšiu úctu ako králi, keďže obyčajne boli radcami 
kráľov a ich činnosť bola zahalená rúškom tajomstva.
- V evanjeliu sa viac ráz pripomína, že mudrcov pohla k ďalekej 
ceste mimoriadna hviezda, museli sa teda zaoberať astrológiou. 
Z celého ich náročného podujatia a vytrvalej nástojčivosti, s akou 
išli za cieľom svojej cesty, sa dá usúdiť, že pokladali  toto narodenie 
za veľmi významnú udalosť. 
- Na starých obrazoch sa ich počet menil od dvoch až po osem. 
Neskôr nábožná tradícia ostala pri troch pravdepodobne na 
základe troch darov, ktoré priniesli.
- Mená Gašpar, Melichar a Baltazár pochádzajú až z 12.storočia, 
kedy ich tak pomenovali na parížskej univerzite.
-  V kresťanskom výklade symboliky darov sa hovorí o tom, že 
zlato upozorňuje na Kristov kráľovský pôvod, kadidlo na božskú 
podstatu Jeho existencie a myrha používajúca sa pri balzamovaní 
naznačuje Kristovu obetu za spásu ľudstva.
- Na sviatok Zjavenia Pána sa pri sv. omšiach požehnáva voda, 
soľ a krieda. Kňazi chodia po príbytkoch ľudí, aby ich požehnávali 
vodou, ktorá bola požehnaná pri sv. omši. Kňaz sa modlí spolu 
s domácimi, urobí znak kríža nad príbytkami a domácimi, pokropí 
byt požehnanou svätenou vodou a na veraje dverí napíše 
požehnanou kriedou nový letopočet a písmená C+M+B, čo značí 
Christus Mansionem Benedicat - Kristus nech žehná tento dom. 
Niekde sa píše G+M+B podľa mien mudrcov. Toto požehnanie má 
sprevádzať rodinu počas ďalších dní, ochraňuje ich pred útokmi 
zlého ducha, podporuje rast v cnostiach.

Zdroj: internet, Rajmund Ondruš: Blízki Bohu i ľuďom.
Pripravila M.G.

Krsty:
Barbora Šišková, naro-
dená 27.09.2011, pokrste-
ná 06.11.2011
Dominik Poliak, narode-
ný 12.09.2011, pokrstený 
27.11.2011
Sobáše:
neboli
Pohreby:
Karol Smolek, narodený 18.12.1937, zo-
mrel 28.10.2011, pochovaný v Smoleni-
ciach
Rozália Bartoňová, r. Guldanová, narode-
ná 02.01.1921, zomrela 12.11.2011, pocho-
vaná v Smolenickej Novej Vsi
Mária Kučerová, r. Retzerová, narodená 
16.03.1914, zomrela 07.12.2011, pochova-
ná v Smoleniciach
Mária Sedláková, r. Danišová, narodená 
25.12.1940, zomrela 26.12.2011, pochova-
ná v Smolenickej Novej Vsi
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AFRIKA - SHELUI
Ako sme slávnostne otvárali našu stavbu...

Srdečne pozdravujem čitateľov Smolenického posla! 
Pre Sheluiských priaznivcov pripájam posledné správy z 
horúcej Afriky:
Na začiatku novembra sme začali rozdávať pozvánky 
na slávnostné otvorenie. Mnohým sa nechcelo veriť, 
že sa nám podarí stavbu za tak krátky čas dokončiť. 
Dokonca týždeň pred otvorením sa ma mnohí pýtali: ale 
podlaha a maľovka sa ani nestihne, že? Sama som ešte 
nevedela, ako sa nám to podarí, ale s úplnou ľahkosťou 
som odpovedala: príďte o týždeň a budete sa diviť. 
Našou najväčšou starosťou boli samozrejme peniaze. 
Ale keď bolo treba, vždy prišli a v správny čas. Vraveli 
sme si a vzájomne sa povzbudzovali: Ak nás Boh doteraz 
požehnal, predsa nás v závere neopustí!
Celé farské spoločenstvo si svedomito rozdelilo úlohy: 
jedni mali na starosti spev, druhí nákup jedla, varenie, 
zaobstaranie zábavy. Ďalší zabitie kráv či sliepok, 
výzdobu veľkej spoločenskej sály, ktorá sa v nedeľu 
premenila na kostol, upratovanie, vítanie hostí či bdenie 
nad ľahkým priebehom akcie. Ak mal niekto otázky či 
pochybnosti, obrátil sa na Francisa (nášho kňaza), ktorý 
všetko úžasne riadil.
Našou – mojou a Zuzkinou hlavnou starosťou bolo 
nacvičovanie programu s deťmi. Mali sa ukázať nielen 
pred biskupom a hosťami, ale predovšetkým pred svojimi 
rodinami a miestnymi Sheluičanmi. Zároveň mali byt 
svedectvom našej ročnej práce.
V sobotu - deň pred otvorením sme ešte robili podlahu 
na terase, maľovali výplne okien, umývali podlahy, okná, 
zatierali nedostatky, riešili umývadla a WC, zariaďovali 
škôlku...ale všetko sme stihli! Ženy z dediny prišli, aby 
celú noc varili a chystali dobroty pre hodujúcich. Rozdali 
sme 400 pozvánok, tak sa bolo treba patrične pripraviť.
V nedeľu - štvrtého decembra sme nedočkavo očakávali 
príchod biskupa a hostí. Keďže sa začalo obdobie 
dažďov, dúfali sme, že v nedeľu predsa len nezaprší. A 
nezapršalo. 9 mesiacov pilnej práce na stavbe, zháňania 
peňazí či dobrých robotníkov sa vyplatilo. 600 ľudí sa s 
nami prišlo podeliť o veľkú radosť! Začali sme so svätením 
budovy a následne omšou v novučkej hale. Aby si všetci 
lepšie vychutnali program, po omši nasledovala hostina. 
Potom sa všetkým prihovoril otec biskup, nasledoval 
tradičný tanec v podaní kmeňa Sukuma, ktorý vie potešiť 
oko každého diváka. A na rad prišli naše deti. Dúfali sme, 
že sa nezľaknú veľkého počtu ľudí a predsa len spustia 
pesničky s dokonalou angličtinou. A nesklamali nás. 
Odmenou im bol nielen veľký potlesk, ale i diplomy, ktoré 
im rozdával sám biskup. Celý deň sa dokonale vydaril a 
my sme si večer mohli povedať, že sme všetko stihli pred 
naším odchodom domov na Vianoce.
Pre tých, ktorí sa rozhodli a rozhodnú obdarovať Shelui 
(0283929150/0900) a potešiť nás, vyslovujeme úprimné 
Pán Boh zaplať! Eurá nám tak pomôžu vyplatiť náš dlh, 
ktorý ťaháme za sebou.
Želám všetkým čitateľom požehnaný Nový rok, nech je 
plný splnených predsavzatí a snov! Nech vás Boh vedie 
a sprevádza nech už ste kdekoľvek!

Emília Bihariová


